
Novoroční poselství předsedy SCHČT 
 
Vážení chovatelé, 
na prahu nového roku 2018 Vám přeji pevné zdraví, pracovní a osobní pohodu a chovatelské 
úspěchy. Rok 2018 nebude pro SCHČT snadný. Nepřiznané dotace za rok 2017 a neuvážené závazky, 
které na svaz uvalilo tzv. jihlavské předsednictvo a které posvětil místopředseda svazu K. Růžička, 
dostaly svaz do složité ekonomické situace. Její zvládnutí bude záležet na dalším vývoji jednání s 
ministerstvem zemědělství a úsporných opatřeních pro další chod svazu nezbytných. 
Vím, že řada z Vás je nemile zaskočena faktem nevyplacení dotací. S těmito penězi jste počítali a také 
si je zasloužili. Bohužel, déle než rok se vlekoucí zdánlivě nejednoznačná situace v otázce statutárního 
orgánu svazu uměle vytvářená členy bývalého vedení a i některými členy stávajícího předsednictva 
měla za následek stav, na který doplácíme všichni. 
 
Jistě si řada z Vás říká, že by bylo lépe, kdyby zůstalo vše při starém, i když nám to nevyhovovalo. Ale 
alespoň peníze byly a akce se konaly. Ano, ale demokratický charakter spolku byl zcela potlačen. 
Členská základna byla předsednictvem odsunuta do role jakéhosi pozorovatele toho, co 
předsednictvo koná, a mohla to jen po straně kritizovat. Ale proto jsme se přece do SCHČT nesdružili! 
Sdružili jsme se proto, abychom měli vliv na chod společných věcí na principu občanské 
angažovanosti. Proto také plemenářský zákon přenesl výkon státní správy ve věci plemenitby 
hospodářských zvířat na uznaná chovatelská sdružení, kterými jsou spolky. A ty jsou zde k provedení 
práva spolčovacího jako základního lidského práva tzv. 2. generace. Toto právo vybojovali naši 
předkové již před více než 200 lety. Tak se ho nyní nevzdávejme a usilujme se o jeho demokratickou 
realizaci! 
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